



CANADA

# communiqué

NO 26

FOR IMMEDIATE RELEASE  
MAY 4, 1970

FHIL

Arthur Blanchette has been appointed to the rank of Undersecretary of State in the Department of External Affairs. He succeeds John Diefenbaker, who has been appointed Minister of National Defence.

## APPOINTMENT

Blanchette was born in Montreal, Quebec, on January 2, 1915. He attended the University of Montreal from 1933 to 1936, and the University of Michigan from 1937 to 1939. After returning to Canada, he joined the Canadian Foreign Service in 1941. He served in the Department of External Affairs, in Ottawa, in addition to posts in London, Paris, and Geneva.

## EXTERNAL AFFAIRS APPOINTMENT

ARTHUR BLANCHETTE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Department of External Affairs announces the appointment of Dr. Arthur Blanchette as Head of the Department's Historical Division, in succession to Mr. A.A. Day who retired from the Public Service recently. Previously he was Head of the Division dealing with relations among French-speaking states. At various times since entering the Foreign Service in 1947, he has taught at the University of Ottawa in the field of modern history and political science. He is at present a Visiting Professor in the University's Institute for International Cooperation.

\*\*\*\*\*

ARTHUR BLANCHETTE

Mr. Blanchette was born in Hartford, Connecticut, in 1921 and attended the University of Ottawa (M.A., 1943, Ph.D., 1945). He served in the Wartime Information Board (later the Canadian Information Service) before joining the Department of External Affairs in 1947. He has served since then in Mexico City, Cairo, Pretoria, and Lisbon, in addition to being Acting Canadian Commissioner with the International Supervisory Commission in Cambodia. He was also Chargé d'affaires in Athens during 1966 and 1967.

At various times since 1942 he has lectured at the University of Ottawa in the field of modern history and political science. At present he holds the rank of Visiting Professor in the University's Institute for International Cooperation, where he has been lecturing since his return from Greece in 1967. He is married to the former Marcelle Montreuil of Ottawa and they have two children.



CANADA

# COMMUNIQUE

NO 26

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 4 MAI 1970

Le Ministre des Affaires étrangères, M. Jean Marchand, a nommé M. Arthur Blanchette à la tête du Bureau de l'ambassadeur au Canada à Ottawa. M. Blanchette était jusqu'à présent chargé de la direction des relations avec les Amérindiens et des terres réservées depuis son arrivée au Canada en 1947. Il a étudié au cours de ses études universitaires en 1947 il a étudié au cours de ses études universitaires à l'Université de l'Ontario et à l'Université de Montréal, et a obtenu une licence en droit. Il est également titulaire d'un diplôme en administration publique de l'Université de Montréal.

ARTHUR BLANCHETTE

## ARTHUR BLANCHETTE

Arthur Blanchette fut né en 1920 à New Haven, Connecticut, où il a passé son enfance. Il a rejoint le service militaire canadien en 1943 et un doctorat en droit en 1947. Il a ensuite travaillé à la Commission canadienne de la santé et du bien-être social (appelée plus tard la commission d'enquête sur l'avortement) et a été nommé au sein de la commission en 1957. Depuis, il a occupé des postes à la Chambre des communes, à la Couronne et à la fonction publique, en tant qu'adjoint au ministre et en tant que directeur adjoint de la Commission canadienne de l'environnement. En 1968, il a été nommé à la tête du Bureau de l'ambassadeur au Canada à Ottawa.

## NOMINATION AUX AFFAIRES EXTERIEURES

### ARTHUR BLANCHETTE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Le Ministère des Affaires extérieures annonce la nomination de M. Arthur Blanchette au poste de chef de la Direction des publications historiques. Il y remplace M.A.A. Day, qui vient de prendre sa retraite. M. Blanchette était auparavant chef de la Direction des relations entre pays francophones. A diverses reprises depuis son entrée aux Affaires extérieures en 1947 il a donné des cours à l'Université d'Ottawa sur l'histoire moderne et les sciences politiques. Il est actuellement professeur à l'Institut de coopération internationale de l'Université.

\*\*\*\*\*

#### ARTHUR BLANCHETTE

M. Blanchette est né en 1921 à Hartford, dans le Connecticut, et il a fait ses études supérieures à l'Université d'Ottawa, où il a obtenu une maîtrise-ès-arts en 1943 et un doctorat en philosophie en 1945. Il a travaillé à la Commission d'information en temps de guerre (appelée plus tard le Service d'information canadien) avant d'entrer au Ministère des Affaires extérieures en 1947. Depuis, il a occupé des postes à Mexico, au Caire, à Prétoria et à Lisbonne et il a été nommé en outre Commissaire canadien intérimaire auprès de la Commission internationale de surveillance au Cambodge. En 1966 et 1967, il a également été Chargé d'affaires à Athènes.

Depuis 1942, il a donné à diverses reprises des cours d'histoire moderne et de sciences politiques à l'Université d'Ottawa. Actuellement il est professeur à l'Institut de coopération internationale de l'Université, où il enseigne depuis son retour de Grèce en 1967.

Il a épousé Marcelle Montreuil, d'Ottawa, et le couple a deux enfants.